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Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 22 (L 213) stillet af Folke-
tingets Miljø- og Planlægningsudvalg. 
 
 
Spørgsmål 22 
Kan ministeren acceptere følgerne af de nye grænseværdier, som efter Lizzi 
Andersen, DHI, ved en høring om de nye kriterier omtales således:”I sidste 
ende vil både en hævning af blykriteriet og PAH kriteriet betyde en øget 
belastning af befolkningen”? 
 
Svar 
Kriteriet for bly er ikke hævet. Det fastholdes på 40 mg/kg 
 
PAH-kriteriet er hævet, fordi der er ny viden om de toksikologiske effekter af 
PAH, som betyder, at det nu internationalt anbefales at anvende en anden 
beregningsmetode til at vurdere PAH med. Konsekvensen af dette er, at 
vurderingen af den sundhedsmæssigt acceptable belastning med PAH er 
justeret. Kriteriet er derfor blevet opdateret i overensstemmelse med den 
nye faglige viden. Beskyttelsesniveauet er i overensstemmelse med de poli-
tisk fastsatte principper, som indgik i aftalen med alle Folketingets partier fra 
16.juni 2005, og jeg kan på den baggrund godt acceptere den øgede be-
lastning af befolkningen, som følger af at kriteriet for PAH øges med en fak-
tor 3.  
 
Der henvises i øvrigt til svaret på spørgsmål 21.  
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